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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 23 kwietnia 2022 roku 

Numer: 17 / 2022 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: zamiany palenisk węglowych, na drewno, brykiety lub innego typu 

biomasę, na inny ekologiczny sposób ogrzewania w budynkach na 

obszarze Osiedla Wilda 

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2021 roku, poz. 1372 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2020 roku, poz. 6997), uprzejmie proszę 

o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

Na obszarze śródmiejskiego intensywnie zurbanizowanego Osiedla Wilda znajduje się kilka 

tysięcy budynków, zwłaszcza budynków mieszkalnych wielorodzinnych. Budynki te są 

wyposażone w różne instalacje lub urządzenia służące do ogrzewania i dostarczania ciepłej 

wody użytkowej. Budynki te w większości powstały w czasach, gdy głównym 

i powszechnym źródłem ciepła i ciepłej wody użytkowej były paleniska węglowe, na drewno, 

brykiety lub innego typu biomasę. Te sposoby ogrzewania nie są ekologiczne, co jest 

odczuwalne zwłaszcza w obszarze śródmiejskim. Od wielu lat jednym z największych 

problemów w Poznaniu jest smog - zanieczyszczenie powietrza stanowiące ogromne 

zagrożenie dla zdrowia i życia każdego człowieka i każdego innego żywego organizmu. Od 
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dłuższego czasu nasze miasto zaliczane jest do miejsc o bardzo znaczącym poziomie 

zagrożenia tym zjawiskiem. Z każdym miesiącem coraz więcej mieszkańców uświadamia 

sobie, że ich dolegliwości zdrowotne, choroby i obniżony standard życia spowodowane są 

przez zanieczyszczenie powietrza.  

 

Dlatego w coraz większym zakresie są prowadzone i nadal powinny być prowadzone 

systematyczne urzędowe działania mające na celu zamianę palenisk węglowych, na drewno, 

brykiety lub innego typu biomasę, na inny ekologiczny sposób ogrzewania w budynkach. 

Najważniejszym przejawem tych działań są programy Kawka i Kawka Bis, mające na celu 

udzielanie dotacji na zamianę palenisk węglowych, na drewno, brykiety lub innego typu 

biomasę, na inny ekologiczny sposób ogrzewania.  

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) jaka jest liczba palenisk węglowych, na drewno, brykiety lub innego typu biomasę 

w budynkach na obszarze Osiedla Wilda, 

 

2) jaka liczba palenisk węglowych, na drewno, brykiety lub innego typu biomasę 

w budynkach na obszarze Osiedla Wilda została zamieniona w latach 2015-2021 na inny 

ekologiczny sposób ogrzewania, ze wskazaniem takiej zamiany dzięki programom Kawka 

i Kawka Bis,  

 

3) jakie są dalsze perspektywy dotyczące zamiany palenisk węglowych, na drewno, brykiety 

lub innego typu biomasę, na inny ekologiczny sposób ogrzewania w budynkach na 

obszarze Osiedla Wilda, 

 

4) jakie są największe lub najczęstsze przeszkody lub utrudnienia w zamianie palenisk 

węglowych, na drewno, brykiety lub innego typu biomasę, na inny ekologiczny sposób 

ogrzewania w budynkach na obszarze Osiedla Wilda. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


